
PROTOKÓŁ Nr LI/2022 

z sesji Rady Gminy Zbiczno z dnia 24.11.2021 r. 

LI sesja Rady Gminy Zbiczno odbyła się 23 listopada 2022 r. w sali posiedzeń urzędu gminy 

w Zbicznie. 

Początek sesji godz. 1330, zakończenie o godz. 1545 , 

Na stan 15 radnych obecnych było 15 radnych. Lista obecności – zał. nr 1. 

Lista obecności pracowników – zał. nr 2. 

Lista obecności sołtysów- zał. nr 3. 

Ad. 1  

Przewodniczący Rady Gminy Zbiczno Radosław Stawski  – poprosił wszystkich o powstanie, 

następnie powitał obecnych i dokonał otwarcia LI sesji. 

Ad. 2  

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, 

co stanowi quorum, przy którym może obradować i podejmować uchwały Rada Gminy. 

Ad. 3 

Przewodniczący przystąpił do przedstawienia proponowanego porządku obrad: 

Proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie LI Sesji Rady Gminy. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołu z L Sesji Rady Gminy Zbiczno . 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z pracy między sesjami. 

6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji z prac Komisji Rady między sesjami. 

7. Sprawozdanie Wójta z pracy między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

uchwał Rady Gminy – zapytania Radnych i Sołtysów. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę nr XL/297/2021 Rady Gminy Zbiczno z 

dnia 15 grudnia 2021 roku w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Zbiczno na rok 

2022. 



9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XL/296/2021 Rady Gminy Zbiczno z 

dnia 15 grudnia 2021 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Zbiczno na lata 2022-2030. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie średniej ceny skupu żyta dla celów obliczania 

podatku rolnego. 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej. 

 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie opłaty miejscowej. 

 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 

 

15.  Podjęcie uchwały w sprawie samorządowego zakładu budżetowego -Zakładu 

Usług Komunalnych w Zbicznie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków 

obrotowych do budżetu Gminy Zbiczno. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty dla właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych przez mieszkańców na terenie gminy Zbiczno. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVI/112/2019 Rady Gminy Zbiczno 

z dnia 9 grudnia 2019 r. w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej. 

18.  Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi od właścicieli nieruchomości zabudowanych domkami 

letniskowymi lub innymi nieruchomościami wykorzystywanymi na cele 

rekreacyjno-wypoczynkowe położonych na terenie gminy Zbiczno. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w 

Gminie Zbiczno. 

20.  Interpelacje i wnioski Radnych oraz Sołtysów. 

21.  Sprawy różne, wystąpienia mieszkańców i zaproszonych gości. 

22.  Zakończenie sesji. 

 

 

 



Ad. 4 

Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia protokołu z L Sesji Rady Gminy Zbiczno. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z obrad, który został przyjęty 

jednogłośnie. Protokół głosowania stanowi załącznik nr 4. 

Ad.5 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił  w formie pisemnej swoje sprawozdanie z prac 

między sesjami – załącznik nr 5. 

Ad. 6 

Kolejno zostało przedstawione sprawozdania z posiedzeń Komisji Finansowo-Budżetowej, 

Komisji Oświaty, ,Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Komisji Rewizyjnej. Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji nie obradowała. 

Ad. 7 

Wójt Gminy przedstawiła sprawozdania z pracy między sesjami i sprawozdanie z wykonania 

uchwał - załącznik nr 6.   

Ad. 8 

Przystąpiono do podjęcia uchwały: 

Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę nr XL/297/2021 Rady Gminy Zbiczno z dnia 15 

grudnia 2021 roku w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Zbiczno na rok 2022. 

Skarbnik Gminy zabrała głos w tej sprawie. Do wypowiedzi dołączyła się Wójt Gminy. 

Następnie treść uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

Przewodniczący stwierdził kworum (obecnych 15 radnych) i zarządził głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – protokół głosowania stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Ad. 9 

Przystąpiono do podjęcia uchwały: 



Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XL/296/2021 Rady Gminy Zbiczno z dnia 15 

grudnia2021 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zbiczno na lata 2022-2030. 

Przewodniczący stwierdził kworum (obecnych 15 radnych) i zarządził głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – protokół głosowania stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad. 10 

Przystąpiono do podjęcia uchwały: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.. 

Przewodniczący Rady zabrał głos w tej sprawie i przedstawił zasady głosowania.  

Kolejno głos zabrała Radna Wioletta Ostrowska, zgłosiła wniosek podwyżki wszystkich 

podatków o 7%,oprócz tych maksymalnych, wcześniej ustalonych na komisjach. 

 Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Stwierdził kworum (obecnych 15 radnych) i 

zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia podwyżki o 10% stawki podatku od nieruchomości.  

Uchwała została podjęta– protokół głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad. 11 

Przystąpiono do podjęcia uchwały: 

Podjęcie uchwały w sprawie średniej ceny skupu żyta dla celów obliczania podatku 

rolnego.  

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, która zakłada podwyżkę 10% stawki w 

sprawie średniej ceny skupu żyta dla celów obliczania podatku rolnego.  

Przewodniczący stwierdził kworum (obecnych 15 radnych) i zarządził głosowanie. 

Uchwała została podjęta– protokół głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Ad. 12 

Przystąpiono do podjęcia uchwały: 



Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt, stwierdził kworum (obecnych 15 radnych) i 

zarządził głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – protokół głosowania stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad. 13 

Przystąpiono do podjęcia uchwały: 

Podjęcie uchwały w sprawie opłaty miejscowej. 

Przewodniczący Rady zabrał głos w tej sprawie i udzielił wyjaśnień.  

Radni uwag lub pytań nie wnieśli. 

Przewodniczący stwierdził kworum (obecnych 15 radnych) i zarządził głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – protokół głosowania stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad. 14 

Przystąpiono do podjęcia uchwały: 

Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 

Przewodniczący Rady zabrał głos w tej sprawie i przedstawił zasady głosowania.  

Kolejno odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący stwierdził kworum (obecnych 15 radnych) i zarządził głosowanie w sprawie 

podwyższenia o 10% stawki podatku od środków transportowych.  

Uchwała została podjęta  – protokół głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Ad.15 

Przystąpiono do podjęcia uchwały: 



Podjęcie uchwały w sprawie samorządowego zakładu budżetowego -Zakładu Usług 

Komunalnych w Zbicznie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do 

budżetu Gminy Zbiczno. 

Przewodniczący Rady zabrał głos w tej sprawie i udzielił wyjaśnień. Do wypowiedzi 

dołączyła się Wójt Gminy. 

Kolejno Przewodniczący Rady odczytał projekt, stwierdził kworum (obecnych 15 radnych) i 

zarządził głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – protokół głosowania stanowi załącznik nr 21 do 

protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Ad.16 

Przystąpiono do podjęcia uchwały: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty dla właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych przez mieszkańców na terenie gminy Zbiczno 

Przewodniczący Rady zabrał głos w tej sprawie. Do wypowiedzi włączyła się Wójt Gminy 

wskazując rosnącą ilości odpadów BIO-degradowanych. Do tego samego tematu odniosła się 

Sołtys Sołectwa Równica Monika Jakubowska. Następnie wynikła dyskusja w tej sprawie do 

której włączył się Radny Jan Piotrowski, Sekretarz Gminy. Przebieg dyskusji dostępny jest w 

relacji audio-wizualnej w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, radni uwag lub pytań nie wnieśli. 

Kolejno stwierdził kworum (obecnych 15 radnych) i zarządził głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – protokół głosowania stanowi załącznik nr 23 do 

protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Ad.17 

Przystąpiono do podjęcia uchwały: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVI/112/2019 Rady Gminy Zbiczno z dnia 9 

grudnia 2019 r. w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 



oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, radni uwag lub pytań nie wnieśli. 

Następnie stwierdził kworum (obecnych 15 radnych) i zarządził głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – protokół głosowania stanowi załącznik nr 25 do 

protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Ad.18 

Przystąpiono do podjęcia uchwały: 

Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi od właścicieli nieruchomości zabudowanych domkami letniskowymi lub 

innymi nieruchomościami wykorzystywanymi na cele rekreacyjno-wypoczynkowe 

położonych na terenie gminy Zbiczno. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, radni uwag lub pytań nie wnieśli. 

Następnie stwierdził kworum (obecnych 15 radnych) i zarządził głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – protokół głosowania stanowi załącznik nr 27 do 

protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Ad.19 

Przystąpiono do podjęcia uchwały: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w 

Gminie Zbiczno. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, radni uwag lub pytań nie wnieśli. 

Następnie stwierdził kworum (obecnych 15 radnych) i zarządził głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – protokół głosowania stanowi załącznik nr 29 do 

protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 



Do uchwały odniosła się Wójt Gminy i udzieliła wyjaśnień. Kolejno wynikła dyskusja w 

sprawie stawek za paliwo za przejazdy urzędników. Do dyskusji włączyła się Skarbnik 

Gminy oraz Sekretarz Gminy. Kolejno głos zabrała Sołtys Sołectwa Zbiczno Regina Treder. 

Złożyła wniosek o zamontowanie oświetlenia na przejściu dla pieszych na ul. Szosa 

Brodnicka w Zbicznie, a Przewodniczący Rady – o zamontowanie lampy na skrzyżowaniu ul. 

Promykowej z ul. Słoneczną w Zbicznie. Poinformowała również o konieczności remontu 

podjazdu przy jednostce ZUK. Wójt Gminy odniosła się do wypowiedzi Pani Sołtys i 

udzieliła wyjaśnień. 

Następnie głos zabrała Radna Powiatu Mirosława Karpowicz. Odniosła się do wniosku jaki 

wpłynął do Starostwa o doświetlenie przystanku autobusowego w Pokrzydowie przy drodze 

w  kierunku miejscowości Gaj-Grzmięca. Poprosiła o wspólną interwencje w sprawie 

konieczności wydłużenia godzin otwarcia poczekalni PKS w Brodnicy. 

Kolejno głos zabrał Przewodniczący Radny, zapytał o kwestię rozwiązania problemu 

zalewania wodami opadowymi posesji jednego z mieszkańców Zbiczna. Wynikła dyskusja w 

tej kwestii do której włączyła się Wójt Gminy. Następnie głos zabrał Radny Wiesław Rutecki. 

Przedstawił problem braku chodnika w miejscowości Pokrzydowo w kierunku Jajkowa. 

Wynikła dyskusja w tej sprawie. Następnie głos zabrała sołtys Sołectwa Ciche. Podziękowała 

Radzie Gminy, Pani Wójt za podjęcie decyzji o wyremontowaniu świetlicy wiejskiej w 

miejscowości Ciche. Pracownikom gminy za zaangażowanie w remont świetlicy i za dobrą 

współprace. Do wypowiedzi Pani Sołtys odniosła się Wójt Gminy. Kolejno głos zabrał Radny 

Mariusz Jakubowski, podziękował Radnym za prezent z okazji otwarcia świetlicy. Głos 

zabrała Sołtys Sołectwa Zbiczno Regina Treder w sprawie problemu zalewania posesji 

wodami opadowymi jednego z mieszkańców gminy. Przewodniczący Rady odniósł się do 

braku drożności studzienek na terenie gminy Zbiczno. Następnie głos zabrała Sołtys Sołectwa 

Zastawie Monika Jakubowska. Odniosła się do problemu wadliwego kruszywa rozłożonego 

na drodze w miejscowości Równica, remontu dróg na terenie sołectwa oraz w sprawie drzew 

tak zwanej „alei zabytkowej Lip” w Pokrzydowie. Do wypowiedzi odniosła się Wójt Gminy. 

Kolejno Głos zabrali Radny Sławomir Krzyżanowski, Sekretarz Gminy, Radny Mariusz 

Jakubowski, Sołtys Sołectwa Zastawie Monika Jakubowska, Radna Barbara Hartka, Radny 

Wiesław Rutecki, Radny Jan Piotrowski, Radny Marek Szóstakowski oraz Wójt Gminy. 

Szczegóły wystąpień dostępne w relacji audio-wizualnej na stronie Biuletynu Informacji 

Publicznej urzędu. 

 



Ad.20 

Interpelacje i wnioski Radnych oraz Sołtysów. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Ad.21 

Sprawy różne, wystąpienia mieszkańców i zaproszonych gości. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Ad.22 

Zakończenie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady 

LI Sesji Rady Gminy Zbiczno. 

Szczegółowe informacje na przedstawione wyżej tematy znajdują się na nagraniu z LI 

Sesji Rady Gminy Zbiczno na stronie urzędu: 

https://www.hdsystem.pl/fms/video/index.php?streamName=zbicznougsesja 

       Przewodniczący Rady Gminy 

                Radosław Stawski 

Protokołowała 

 

Aleksandra Babalska 


